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مأمورینی که با رعایت مقررات این قانون مبادرت 
به بکارگیری سلاح نمایند، از این جهت هیچ گونه 

مسئولیت جزائی یا مدنی نخواهند  داشت.
به گزارش عصر ایران، رئیس قوه قضائیه گفت: ماده ۳ قانون 
در ۱۰ مورد به پلیس اجازه استفاده از سلاح را داده است. ماده 
۱۲ قانون هم می گوید اگر طبق قانون تیراندازی کرد و شرایط 
رعایت شده بود هیچ گونه مسئولیت جزایی و مدنی متوجه پلیس 

نیست.
 به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، حجت الاسلام والمسلمین 
محسنی اژه ای امروز)دوشنبه ۱۸ بهمن( در جریان جلسه شورای 
عالی قوه قضائیه با تبریک ایام الله دهه فجر و گرامیداشت روز 
نیروی هوایی، اظهار کرد: اقدام افسران و اعضای نیروی هوایی 
ارتش در ۱۹ بهمن ۵۷ و بیعت آنها با امام امت، اقدامی به موقع 
و شجاعانه بود و در تاریخ ماندگار شد و در نتیجه این امر کمر 

نیروهای طاغوتی شکست و امید مردم انقلابی مضاعف شد.
 رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه دشمنان و شیطان صفتان طی 
بیش از ۴ دهه اخیر در همه توطئه ها و دسایس خود علیه انقلاب 
و مردم ما ناکام مانده اند، بر تمرکز و اهتمام معاندین و بدخواهان 
عنود و جهول بر روی ایجاد بداخلاقی، یأس، شایعه پراکنی و 
ترویج سازمان یافته فساد و فحشاء در جامعه ما اشاره کرد و راه 
مقابله با این توطئه دشمنان را بصیرت افزایی و آگاهی بخشی 

دانست.

 رئیس دستگاه قضا همچنین به افراد فریب خورده ای که در 
راســتای اغراض و امیال دشمنان و بدخواهان کشور و مردم 
ما اقدام می کنند، هشــدار داد که هرچه زودتر صف خود را از 
مغرضین و دشــمنان جدا کنند و بدانند که در صورت استمرار 
همراهی با دشمنان، پس از نصایح و اتمام حجت، مردم و قانون 

با آنها برخورد خواهند کرد.
 حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در ادامه نشست 
امروز شورای عالی قوه قضائیه، شهادت افسر نیروی انتظامی 
شهید »علی اکبر رنجبر« را به خانواده وی و مجموعه نیروهای 
نظامی و انتظامی کشــور تبریک و تسلیت گفت و با اشاره به 

اهمیت بالای مقوله امنیت در همه جوامع، تصریح کرد: حافظان 
امنیت مردم و کشور ما در نیروهای مسلح و نیروی انتظامی در 
همه نقاط ایران اسلامی برای برقرای امنیت و نظم اجتماعی 
تلاش مجاهدانه می کنند و بدیهی است که باید از احترام، اقتدار، 
تجهیزات و آموزش های لازم برخوردار باشند و ضروری است با 
همکاری رسانه ملی و همه صاحبان تریبون در راستای تقویت 
ارتباط مردم و نیروهای مسلح فرهنگ سازی صورت گیرد و به 
گونه ای تدبیر شود که دیگر شاهد به وقوع پیوستن اتفاقی که در 

استان فارس واقع شد، نباشیم.
 رئیس عدلیه در ادامه ضمن تاکید بر این مقوله که قوه قضائیه 
برای اصلاح یا وضع قانون در راســتای افزایش اقتدار نیروی 
انتظامی آمادگی کامل دارد، به این مهم اشاره کرد که ظرفیت 
قانونی موجود برای تضمین اقتدار نیروهای مســلح و نیروی 

انتظامی، ظرفیت قابل توجه و اعتنایی است.
 قاضی القضات در همین راســتا به قانون »بکارگیری سلاح 
توسط مأمورین نیروهای مسلح در موارد ضروری« مصوب سال 
۱۳۷۳ اشــاره کرد و با تاکید بر روی ماده ۳ این قانون ناظر بر 
موارد ۱۰ گانه ای که مأمورین انتظامی حق بکارگیری سلاح 
را دارند، مشــخصاً توجه همگان را به تبصره سوم بند ۱۰ این 
ماده قانونی جلب کرد؛ تبصره ای که مقرر داشته مأمورین مسلح 
در کلیه موارد مندرج در این قانون در صورتی مجازند ازسلاح 
استفاده نمایند که اولاً چاره ای جز بکارگیری سلاح نداشته باشند 

و ثانیــاً درصورت امکان، باید مراتــب و جهات »تیر هوایی« 
، »تیرانــدازی از کمر به پایین« و »تیراندازی کمر به بالا« را 

رعایت کنند.
 رئیس قوه قضائیه در عین  حال به ماده ۱۲ قانون »بکارگیری 
سلاح توسط مأمورین نیروهای مسلح در موارد ضروری« نیز 
گریزی زد و تاکید کــرد: مأمورینی که با رعایت مقررات این 
قانون مبادرت به بکارگیری سلاح نمایند، از این جهت هیچ گونه 

مسئولیت جزائی یا مدنی نخواهند  داشت.
 رئیس دســتگاه قضا در همین راســتا با ذکر مصادیقی از 
تروریست ها، گروگانگیرها و اشراری که امکان رعایت جهات 
مندرج در تبصره سوم بند ۱۰ ماده ۳ قانون »بکارگیری سلاح 
توسط مأمورین نیروهای مسلح در موارد ضروری« در مواجهه با 
آنها برای مأمورین حافظ امنیت مردم وجود ندارد، به دادستان ها 
و مســئولان قضایی سراسر کشور تاکید کرد که در قبال این 
مأمورین به لحاظ ماده ۱۲ قانون مزبور توجه و اهتمام مبذول 

دارند.
رئیس عدلیه همچنین به مواد ۶ و ۷ قانون »بکارگیری سلاح 
توسط مأمورین نیروهای مسلح در موارد ضروری« نیز اشاره 
کرد؛ موادی که ناظر بر »موارد مجاز تیراندازی به سوی وسایل 
نقلیه به منظور متوقف ساختن آنها توسط مأمورین« و همچنین 
»تاکید به مأمورین برای حتی المقدور هدف قراردادن پا هنگام 

بکارگیری سلاح« است.

رئیس قوه قضاییه: 

قانون به پلیس اجازه استفاده از سلاح را داده است

نایب رییس انجمن داروسازان:

بیش از 100 قلم دارو در کشور کمیاب است
نایب رییس انجمن داروسازان با اشاره به اینکه 
بیش از ۱۰۰ قلم دارو در کشــور کمیاب است، 
نسبت به کمبود احتمالی داروهای تزریقی کرونا 

در پیک ششم هشدار داد.
»علی فاطمی« نایب رییس انجمن داروســازان ایران در 
ارتبــاط با وضعیت کمبود اقلام دارویی با اعلام اینکه بیش 
از ۱۰۰ قلم کمبود دارویی در کشــور وجود دارد، به خبرنگار 
ایلنا گفت: به عنوان نمونه در حال حاضر سوسپانســیون یا 
شــربت های آنتی بیوتیک در بعضی استان ها نایاب شده 
اســت و داروهای رایجی مانند آمپول ب کمپلکس، آمپول 
استامینوفن، سرم ها و حتی قطره بینی کلرور سدیم، به سختی 
در داروخانه ها پیدا می شود. او در ادامه با اشاره به علت تفاوت 
آمار اعلام شده درارتباط با دارویی هایی که کمیاب یا نایاب 
هستند از سوی انجمن داروسازان و سازمان غذا و دارو گفت: 

تعریفی که ما از کمبود دارو داریم با تعریفی که سازمان غذا 
و دارو دارد متفاوت اســت و همین باعث می شود آمار ما با 
یکدیگر ســه یا چهار برابر تفاوت داشته باشد. ما می گوییم 
کمبود دارو در کشور بیش از ۱۰۰ قلم است اما سازمان غذا و 
دارو میزان کمبود دارو را بین ۳۰ تا ۴۰ قلم می داند. هر دارویی 
که در فهرست رسمی ایران باشد و پزشکان تجویز کنند و پیدا 
نشود از نظر ما با کمبود مواجه است. سازمان غذا و دارو میزان 
کمبود را براساس نام ژنریک داروها درنظر می گیرد و وجود 
نمونه ایرانی دارو باعث می شود آن دارو مشمول اقلام دارویی 

دارای کمبود به حساب نیاید. 
نایب رییس انجمن داروسازان ادامه داد: از طرفی اگر دارویی 
صرفا در داروخانه های دولتی و منتخب توزیع شــود نیز از 
طرف ســازمان غذا و دارو اعلام می شود کمبود آن برطرف 
شده است، اما از نظر ما این رفع کمبود نیست. ممکن است 

نایاب بودن دارو برطرف شده باشد اما هنوز کمیاب است و 
دارویی که در همه داروخانه های شــهر قابل یافت نباشد 
کمیاب محسوب نمی شــود.فاطمی افزود: آمارهای کمبود 
دارویی کشور متاسفانه مخدوش است به دلیل اینکه کسی 
که متولی پاسخگویی بابت کمبودهاست، نباید خودش آمار 
بدهد و طبیعتا بی طرف نیست. کسی باید درباره کمبودها 
اظهارنظر کند که سازمان مردم نهاد است. به نظر من مقامات 
بالادستی درصورتی که می خواهند درباره کمبود هر کالایی 
اطلاعات دقیق به دست بیاورند، باید از تشکل های مردم نهاد 
مربوطه بپرسند و درصورتی که از مقام مسئول این مساله را 
پیگیری کنند قطعا آن ها آمار را به گونه ای اعلام می کنند که 
در دوران مدیریت آنها کمبودها بارز نباشد. او در ادامه با اشاره 
به کمبودهای دارویی دو ماهه اخیر که پیش از این آن را بی 
سابقه خوانده بود، گفت: کمبودهای اخیر دارویی که درحدود 

۲۰۰ قلم بود و بی سابقه بودن آن در ۲۰ سال گذشته اعلام 
شــد، از نظر تعداد اقلام نبود. سال هایی بوده است که ما در 
حدود ۳۰۰ تا ۴۰۰ قلم نیز با کمبود اقلام دارویی مواجه بودیم 
اما از این نظر گفته شد بی سابقه است و ما هیچگاه با چنین 
وضعیتی مواجه نبــوده ایم که حتی اقلام دارویی ایرانی نیز 
با کمبود مواجه بودند و حتی دارویی مانند »کلیدینیوم سی« 
که یک داروی معمولی مربوط به معده است، فلوکستین و 

بسیاری از دیگر داروها در داروخانه ها کمیاب و نایاب شدند.
نایب رییس انجمن داروسازان ادامه داد: این نشان می دهد 
اتفاق متفاوتی رخ داده و شرکت ها در تامین مواد اولیه شان 
دچار مشکل شدند. الان نیز این اشکال کماکان وجود دارد. 
برخی از اقلامی که کمبود داشــت وضع نسبتا بهتری پیدا 
کردند اما بعضی داروها که در دو ماه اخیر دچار کمبود نبوده اند، 
دوباره وارد لیست کمبودها شده اند و وضعیت در این دو ماه 

بهبود پیدا نکرده است.
او در پاسخ به این ســوال که آیا امکان دارد با اوج گرفتن 
پیک کرونا دوباره با کمبود برخی داروها در کشور مواجه شویم، 
گفت: نمی  شود به صورت قطعی گفت اما پیش بینی می  
شــود چنین اتفاقی رخ دهد. از این رو سازمان غذا و دارو از 
الان نامه نگاری هایی انجام داده اســت که در توزیع برخی 
اقلام کنترل های بیشتری صورت بگیرد و جلوی مصرف بی 
رویه برخی داروها که در کرونا بیشتر مصرف می شود گرفته 
شود. این احتمال وجود دارد که در ارتباط با برخی داروها به 
خصوص داروهای تزریقی کرونا که با سرم مصرف می شوند 
دچار مشکل شویم زیرا در حال حاضر برخی از سرم ها نیز 
دچار کمبود هستند و اخیرا مکاتبه ای صورت گرفته است که 
در ارتباط با تجویز مسکن هایی مانند ناپروکسن هم کنترل 

صورت بگیرد.

رئیس جمهور: بساط مافیای قاچاق و مافیای 
واردات برچیده شود

رئیس جمهور با اشاره به اینکه »جلوگیری از نفوذ«، »برخورد با سرشبکه های فساد« 
و »از بین بردن مافیای قاچاق« اولویت دستگاه های اطلاعاتی است،  اظهار داشت: 

کشف و برخورد با شبکه های فساد اقتصادی، مردم را شادمان و امیدوار می کند.
به گزارش ایسنا، آیت الله سید ابراهیم رئیسی،  رئیس جمهوردیروز در »اولین همایش اطلاعاتی سه 
جانبه ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی، فرماندهی انتظامی و وزارت اطلاعات« با تبریک ایام دهه فجر 
و با تقدیر از اقدامات گسترده نیروهای حافظ امنیت کشور، گفت: اساس انقلاب اسلامی برای حاکمیت 
دین، ارزش های الهی و مردم سالاری بود.رئیس جمهور افزود: بسیاری به پیروزی انقلاب باور نداشتند اما 
امام خمینی )ره( در مقابل همه ناباوری ها ایستاد و بر اصول انقلاب اسلامی تاکید کرد و با کمک مردم 
توانست این رویداد بی نظیر را شکل دهد.رئیسی افزود: دشمنان می خواستند پیام انقلاب از جغرافیای ایران 
خارج نشود اما امروز صدای آن به تمام منطقه و جهان رسیده است.رئیس جمهور اظهار داشت: دشمنان 
انقلاب و مردم هر توانمندی کشور را هدف قرار داده و آن را تهدید و تحریم می کنند. دشمنان جمهوری 
اسلامی از روش های نوین و ترفندهای شیطانی استفاده می کنند و علم و فناوری را برای دشمنی با مردم 
کشورمان در خدمت گرفته اند.رئیسی تاکید کرد: دشمنان می دانند که امکان از بین بردن انقلاب اسلامی 
وجود ندارد لذا به سمت متوقف کردن مسیر توسعه و تعالی کشور رفته اند.آیت الله رئیسی در ادامه با تاکید 
بر ضرورت هم افزایی و همفکری دستگاه های اطلاعاتی برای خنثی سازی توطئه های دشمنان،  افزود: 
نیروهای اطلاعاتی، دیده بان های امین کشور هستند اما صرف هشدار دادن آنها کافی نیست و باید از بروز 
فتنه و حوادث، پیشگیری شود.رئیس جمهور در تبیین اولویت های دستگاه های اطلاعاتی کشور،  اظهار 
داشت: »جلوگیری از نفوذ«، »برخورد با سرشبکه های فساد« و »از بین بردن مافیای قاچاق« اولویت این 
دستگاه هاست.آیت الله رئیسی در ادامه با تاکید بر اینکه دشمن بدنبال تغییر نظام محاسباتی مدیران است، 
افزود: متاسفانه در مقاطعی از سالهای پس از انقلاب، دشمن موفق شد در برخی از مدیران ما، این تغییر 
نظام محاسباتی را بوجود بیاورد و موجب شود نگاه آنها از »رهبری و مردم« فاصله بگیرد.رئیسی چرخش 
نگاه مدیران، از »ما می توانیم« به »ما نمی توانیم«، را یکی از اهداف عملیاتی جریان نفوذ در کشور عنوان 
نموده و با خطاب قراردادن مدیران دستگاه های اطلاعاتی، تاکید کرد: مراقبت کنید مسئولان کشور، از 
ارزشهای اسلامی و از مردم فاصله نگیرند.رئیس جمهور اظهار داشت:  وزارت اطلاعات باید همیشه چهره 
انقلابی داشته باشد، انقلابی بماند و در مصادر امر، عناصر انقلابی به کار گرفته شوند.آیت الله رئیسی با تاکید 
بر اهمیت جایگاه حراست و گزینش در ارتقای کارآمدی ادارات و دستگاه های مختلف، گفت: گزینش ها 
و حراست ها در کشور نه افراط کنند و نه تفریط و مراقب باشند به کسی ظلم نشود اما حتما افراد کارآمد و 
دارای صلاحیت، در مناصب به کارگرفته شوند.رئیس جمهور ادامه داد:  مدیران با کمک نهادهای اطلاعاتی 
و نظارتی، ادارات و دستگاه های اجرایی را از عوامل نارضایتی مردم از قبیل »رشوه، فساد و کم کاری« 
پاک سازی کنند.رئیسی در پایان ضمن تقدیر از تلاش های اثرگذار دستگاه های اطلاعاتی در حوزه های 
مختلف، با گلایه از ناکافی بودن اقدامات انجام شده در مبارزه با قاچاق سازمان یافته کالا علی رغم تاکیدات 
مکرر مقام معظم رهبری، اظهار داشت: باید بساط مافیای قاچاق و مافیای واردات با هم افزایی دستگاه های 

اطلاعاتی برچیده شود. کشف و برخورد با شبکه های فساد اقتصادی، مردم را شادمان و امیدوار می کند.

 هر نوع قرارداد بین ایران و سایر کشورها
 باید به تصویب مجلس برسد

رئیس مجلس به بیان توضیحاتی درباره لزوم تصویب موافقت نامه های بین 
المللی بین ایران و سایر کشورها توسط مجلس پرداخت.

به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان،  محمد باقر قالیباف در پاسخ به تذکر عدم اجرای قانون 
برای تصویب قرارداد های بین المللی با کشور های دیگر گفت: تمام عهدنامه ها، مقاوله نامه ها، 
قرارداد ها و موافقت نامه های بین المللی بین ایران و سایر کشور ها باید ابتدا به تصویب مجلس 
شورای اسلامی برسد.این سخنان قالیباف در پاسخ به تذکر احد آزادی خواه سخنگوی کمیسیون 
کشاورزی مجلس بود که اعلام کرد باید به نقش مجلس در تصویب قراردادهای بین المللی 
توجه شــود و معتقد بود این قراردادها اجرایی می شود بدون اینکه در مجلس تصویب شود.به 
گفته رئیس مجلس، نمایندگان دولت ابتدا توافق اولیه را انجام می دهند، ولی تا  این قرارداد ها به 
تصویب مجلس نرسد اسنادی بین دو کشور ثبت و مبادله نمی شود.  بر اساس اصل هفتاد و هفتم 
قانون اساسی عهدنامه ها، مقاوله نامه ها، قرارداد ها و موافقت نامه های بین المللی باید به تصویب 

مجلس شورای اسلامی برسد.

مقتدایی در نامه ای به معاون اول رییس جمهوری؛
مردم بیش از این تحمل افزایش قیمت ها را ندارند

نایب رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی 
در نامه ای به معاون اول رییس جمهوری از افزایش قیمت ها انتقاد کرد و گفت 
که اقدامات اثربخش جهت جلوگیری از افزایش قیمت ها در دستورکار قرار 

گیرد که مردم بیش از این توان تحمل افزایش قیمت ها را ندارند.
به گزارش ایسنا، متن نامه عباس مقتدایی نماینده اصفهان به محمد مخبر معاون اول رییس 

جمهوری به شرح زیر است:
جناب آقای دکتر مخبر معاون اول محترم رییس جمهور

با سلام و احترام،همانگونه که مستحضرید مجددا قیمت اقلام مصرفی مردم همچون برنج، 
گوشت قرمز، سیب زمینی و... افزایش چشمگیر داشته است. ضمن تقدیر از همه زحمات متولیان، 
متاسفانه نتیجه مثبتی از اقدامات دولت در بازار دیده نمی شود و افسارگسیختگی قیمت اقلامی 
همچون برنج که امسال با افزایش های پی در پی درسال جاری رکورد شکسته بیانگر این است 
که نیازمند ورود بیشتر و تدبیر جدی دولت و ستاد تنظیم بازار می باشیم.راه اندازی سامانه بازرگام 
اقدام ارزشمندی بود ولی با توجه به تعداد بسیار کم استانها و شهرهای تحت پوشش و همچنین 
عدم آشنایی هموطنان با این سایت، به نظر می رسد می بایست اقدامات بیشتری مبتنی بر کف 
بازار و نه مبتنی بر ســامانه بازرگام شکل گیرد.همانگونه که مستحضرید باتوجه به مشکلات 
اقتصادی مردم با مشکلات روبرو هستند و افزایش قیمت ها باعث فشار مضاعف بر مردم بویژه 
اقشار کم درآمد شده است، آن هم درحالی که در آستانه اسفندماه و ورود به سال ۱۴۰۱ هستیم. 
اینجانب و همکارانم در مجلس شورای اسلامی شبانه روز نگران هستیم که چگونه یک کارمند 
یا کارگر باحداقل حقوق ناچیزی که دریافت می کند، می تواند با این افزایش لجام گســیخته 
قیمتها و همچنین افزایش بی رویه میزان رهن و اجاره منزل، هزینه های زندگی خود را مدیریت 
کند!؟خواهشمند است با قید فوریت تدبیری فرمایید و اقدامات اثربخش را جهت جلوگیری از 
افزایش قیمتها در دستورکار قرار دهید. هموطنان بیش از این توان تحمل افزایش قیمتها را ندارند 
و منتظر اقدام عاجل دولت محترمند.مزید امتنان است اینجانب را نیز از نتیجه اقدامات انجام شده 

مطلع نمایند. از حسن توجه جنابعالی قدردانی می نماید.«

اولیانوف:مذاکرات در مرحله نهایی است
دیپلمات روس تاکید کرد که مذاکرات وین در مرحله نهایی است.

به گزارش ایلنا، میخائیل اولیانوف نماینده روسیه در سازمان های بین المللی در توییتی نوشت: پس 
از یک وقفه کوتاه، مذاکرات وین فردا از سرگرفته می شود. به نظر می رسد مذاکرات در مرحله 
پایانی است که به اراده و تلاش  تمامی طرف ها برای رسیدن به هدف که احیای برجام و رفع 

تحریم ها است، نیاز دارد.

وام ۵۰ میلیون تومانی برای فرزندآوری
مبلغ وام فرزندآوری برای بیشتر از پنج فرزند ۵۰ میلیون تومان است.

به گزارش اقتصادآنلاین، مبلــغ وام فرزندآوری برای فرزند اول ۱۵ میلیون تومان، فرزند دوم 
۲۵ میلیون تومان، فرزند سوم ۳۵ میلیون تومان، فرزند چهارم ۴۵ میلیون تومان و بیشتر از پنج 
فرزند ۵۰ میلیون تومان است.همچنین به افرادی که بیشتر از سه فرزند دارند، مبلغ ۱۵۰ میلیون 
تومان وام ودیعه مسکن یا خرید مسکن داده می شود. مابقی تسهیلات اشتغال زایی در سال آینده 
در اختیار شورای برنامه ریزی استان ها برای پرداخت وام های اشتغال زایی و تصمیم گیری قرار 
می گیرد. کمیسیون تلفیق بودجه تا پایان هفته جاری جمع بندی نهایی خود را انجام خواهد داد تا 
نمایندگان ۱۰ روز فرصت برای ارائه پیشنهادات داشته باشند. از اوایل اسفند بررسی جزئیات بودجه 

در صحن علنی مجلس آغاز می شود.

 طرح اصلاح قانون ممنوعیت 
به کارگیری بازنشستگان رد شد

نمایندگان مجلس شــورای اسلامی با افزودن استثناها در قانون ممنوعیت 
بکارگیری بازنشستگان مخالفت کردند.

به گزارش اقتصاد آنلاین به نقل از ایسنا، نمایندگان مجلس در جلسه علنی دیروز مجلس گزارش 
کمیسیون اجتماعی در خصوص طرح اصلاح تبصره ۱ قانون ممنوعیت بکارگیری بازنشستگان را 
بررسی کرده و در نهایت با کلیات این طرح مخالفت کردند. مجید انصاری سخنگوی کمیسیون 
اجتماعی مجلس در تشریح کلیات این طرح بیان کرد: بر اساس این طرح بازنشستگان به جای 
جانبازان بالای ۵۰ درصد، جانبازان ۲۵ درصد و رزمندگان و آزادگان دارای دو سال و بیشتر سابقه 
حضور داوطلبانه در جبهه یا اسارت و همچنین همسر و فرزندان شهدا و همسر و فرزندان جانبازان 
بالای ۵۰ درصد از شمول قانون ممنوعیت بکارگیری بازنشستگان مستثنا می شوند.وی افزود: در 
قانون قبلی شاهد بودیم که جانبازان بالای ۵۰ درصد از این قانون مستثنا شده بودند در حالی که 
اکثر این قشر تحت مداوا یا درمان بوده و عملا امکان استفاده از خدمات آنها در دوران بازنشستگی 
وجود نداشت با این اصلاح از خدمات جانبازان بالای ۲۵ درصد در دوران بازنشستگی می توان 
استفاده کرد. همچنین در قانون قبلی رزمندگان و آزادگان دارای سه سال سابقه حضور داوطلبانه 
در جبهه یا  اسارت از قانون مستثنا شده بودند و به افرادی که دو سال در صحنه حضور داشتند 
توجه نشده بود.انصاری گف: این طرح با حضور همه بخش ها کارشناسی شده است.در نهایت 

نمایندگان مجلس با کلیات این طرح مخالفت کردند.

اخبار کوتاه 

عضو جامعه روحانیت مبارز گفت: مادامی 
که اقتصادمان از دولتی بودن و نفتی بودن 
درنیاید هرکس دنبال ســهم خودش از 
بودجه است و در نهایت کاری هم پیش 

نمی رود.
به گزارش اقتصاد آنلاین،  ســیدرضا اکرمی  در 
ارزیابی خود از روند بررسی لایحه بودجه در مجلس 
اظهار کرد: نمایندگان باید به سه مطلب توجه کنند؛ 
نکته اول وضعیت موجود اســت که هم کرونا را 

داریم و هم نمایندگان درگیر آن شده اند که همین امر سبب می شود نسبت به 
بررسی بودجه سرعت عمل بیشتری بخشیده شود تا زودتر تکلیف آن مشخص 
شود.وی افزود: نکته دوم وجود تحریم ها و نیز اوضاع و شرایط منطقه است که 
به ما نشان می دهد لازم است در چنین اوضاع و احوالی از شعارها دوری کنیم و 
واقع گرا و حقیقت گرا عمل کنیم. این امر باید در بررسی بودجه که برنامه دولت 

برای سال آتی است نیز در نظر گرفته شود.
اکرمی با تاکید بر اینکه ما همه می خواهیم عدالت حاکم باشد و ظلمی در کار 
نباشــد، تصریح کرد:  اما باید بدانیم که این آرزو و آرمان است. باید حقیقت و 
واقعیت را هم ببینیم و بدانیم که میان آنچه ما آروز می کنیم و آنچه در عمل رخ 
می دهد فاصله بیشتر از این حرف ها است. پس نمایندگان هم در بررسی بودجه 

شعارها را کنار بگذارند و به واقعیات توجه کنند.
عضو جامعه روحانیت مبارز با تاکید بر اینکه در بررسی بودجه باید ظرفیت های 
کشور مورد توجه قرار گیرند، یادآور شد: کشورمان ظرفیت تجاری و صنعتی 
و کشاورزی بسیار دارد. برای استفاده از این ظرفیت ها باید بخش خصوصی 
را تقویــت کرد و به کار گرفت و بــه آن میدان داد و با اقتصاد دولتی و نفتی 

جواب لازم به دســت نمی آید و ظرفیت های به 
درســتی به کار گرفته نمی شوند.اکرمی تصریح 
کرد: آنان که سرمایه و ثروت و استعداد دارند باید 
به میدان اقتصاد بیایند و دولت هم از آنها حمایت 
کند و با هدایت و نظارت بر آنها نقش خود را ایفا 
کند. در غیر اینصورت با شعار و سخنرانی کار پیش 
نمی رود. وی با انتقاد از روند افزایش قیمت ها در 
کشور اظهار کرد: در کشور همه چیز ترمز بریده 
است از قیمت کالاها گرفته تا هزینه خدمات و 
مابقی موارد. قیمت ها به سرعت بالاتر می روند و کسی هم جوابگو نیست.عضو 
جامعه روحانیت مبارز با بیان اینکه نمایندگان به جای نبش قبر گذشته به فکر 
وحدت و پیشرفت آینده باشند، گفت:  گاهی نمایندگان نطق هایی می کنند و 
به کسانی می تازند و بر آنان خرده می گیرند که نیستند تا جواب شان را بدهند و 
از خود دفاع کنند در حالی که این تندی ها و نبش قبرکردن ها فایده ای به حال 
کسی ندارد.اکرمی با اشاره به روند دریافت ردیف بودجه سازمان های تبلیغاتی 
مذهبی در کشور اظهار کرد: من چون ۲۰ سال در مجلس بودم و در بررسی 
۲۰ لایحه بودجه سهم داشتم باید بگویم که لازم است روند کارمان را اصلاح 
کنیم و مدام دفتر و سازمان جدید درست نکنیم و بودجه به آنها اختصاص ندهیم. 
سازمان تبلیغات و دفتر تبلیغات حوزه و حوزه هنری می خواهند یک کار بکنند 
که همان تبلیغ است. پس اینها باید ادغام شوند و با متمرکزسازی قدرتمند شوند 

تا در راستای یک هدف که همان  تبلیغات است عمل کنند.
وی یادآور شــد: مادامی که اقتصادمان از دولتی بودن و نفتی بودن درنیاید 
هرکس دنبال ســهم خودش از بودجه اســت و به این طریق هم کار پیش 

نمی رود.

ابتدای  سخنگوی وزارت امور خارجه در 
نشست خبری خود، پیام تبریک خود را به 
مناسبت چهل و سومین سالگرد پیروزی 

انقلاب اسلامی را قرائت کرد.
به گزارش ایلنا متن پیام تبریک سخنگوی وزارت 
امور خارجه به مناســبت چهل و سومین سالگرد 
پیروزی انقلاب که در ابتدای نشست خبری امروز 

خود قرائت کرد به شرح زیر است:
بسم الله الرحمن الارحیم

در ایام الله دهه فجر امسال، ملت ایران یک بار دیگر پیروزی انقلابی را جشن 
می گیرند که در حقیقت غلبه باور و اتکای به نفس یک ملت بر رژیم مستبدی بود 
که تحت حمایت همه جانبه قدرت های خارجی قرار داشت. انقلاب مردم ایران به 
رهبری امام خمینی )ره(، ثمره نهضتی بود که از چند دهه پیش از آن برای رسیدن 
به حق تعین سرنوشت، استقلال در تصمیم گیری های داخلی و خارجی و ایجاد 
یک نظام مدرن حکمرانی مبتنی بر ارزشــهای ملی و دینی شکل گرفته بود.در 
شرایطی که جهان درگیر جنگ سرد و رقابت میان دو ابرقدرت و ایدئولوژی های 
آن ها بود، انقلاب اسلامی ما به عنوان یک مسیر سوم و مدلی تازه از حکمرانی 
ظهور کرد و نمونه ای از مردمسالاری دینی را با تلفیق کارآمد و ظریف هویت ایرانی 
و ارزش های اسلامی پدید آورد. در عرصه بین المللی هم انقلاب ملت ایران ندای 
عقلانیت، استقلال و رد مداخله و سلطه خارجی بود. جمهوری اسلامی ایران، بر 
اساس ارزش های دینی خود، از ابتدا در کنار مظلومان عالم ایستاد، چه این مظلومان 
در سرزمین های اشغالی فلسطین بودند و چه تحت حاکمیت یک رژیم آپارتاید در 
آفریقای جنوبی.به لطف همین ارزش ها و به واسطه ایمان و مقاومت ملت ایران، 
امروز شاهد هستیم که جمهوری اسلامی ایران در مقتدرترین شرایط خود به سر 

می برد و در منطقه غرب آسیا به یک بازیگر غیرقابل 
چشم پوشی و لنگری برای ثبات بدل شده است که 

در راستای خیر و ثبات منطقه عمل می کند.
روشن است که ملت بزرگ و پرافتخار ایران یک 
مسیر طولانی را تارسیدن به این نقطه طی کرده 
است.  قدرت های خارجی که از پذیرش و کنار آمدن 
با واقعیات ایران خودداری کرده اند، موانع و مشکلات 
زیادی در این مسیر برای ملت ایران ایجاد کردند. 
از جنگ تحمیلی هشــت ساله گرفته تا توطئه ها 
و کارزارهای مداوم تروریســم اقتصادی، خرابکاری و جنگ روانی. کسانی که با 
استقلال و عظمت ملت ایران مخالف بودند، هرآنچه در توان داشته اند، انجام دادند 
تا نهضت مردمی ما را به شکست بکشانند. اما اراده و مقاومت ملت ما بزرگتر و 
قدرتمند از نقشه ها و توطئه های آنان بوده و هست. امروز، با وجود تمام مصائب 
و دشواری هایی که در طول سالیان گذشته داشته ایم، هنوز هم حمایت مردمی 
بزرگترین سرمایه و منبع قدرت جمهوری اسلامی ایران است.اکنون که ۴۳ سال از 
انقلاب اسلامی می گذرد، باید بر همگان روشن شده باشد که مسیر فشار و ارعاب 
ملت ها، مسیری شکست خورده است. و البته باعث تأسف است که هنوز برخی 
دولت های غربی و به ویژه آمریکا بر ادامه سیاست های شکست خورده قبلی علیه 
ملت ایران اصرار دارند. امروز در وین، این دولت ها با یک آزمون روبرو هستند. تکرار 
سیاست های گذشته، نتیجه مشابهی خواهد داشت، اما قطعا اگر رویکرد تازه ای در 

پیش گرفته شود، فرصت های تازه ای نیز ایجاد خواهد شد.
در هــر حال، انقلاب ملت ایران به مســیر پرافتخار خود ادامــه خواهد داد و 
مانع تراشی ها و سنگ اندازی های خارجی نخواهد توانست نهضت ملت ایران را 

متوقف کند.

 قیمت ها ترمز بریده است 
و کسی جوابگو نیست

عضو جامعه روحانیت مبارز:

 مانع تراشی ها و سنگ اندازی های خارجی 
نهضت ملت ایران را متوقف نمی کند

سخنگوی وزارت امور خارجه:

در حالیکه هنوز مجلسی ها نسبت به افزایش نرخ سود وام مسکن مهر 
و درج آن در بودجه ۱۴۰۱ واکنشی نشان نداده اند خبرها از وزارت راه 
حاکی از این است که نرخ سود تسهیلات مسکن مهر همان ۴ درصد 

باقی می ماند.
به گزارش بازار، طولانی شدن پروژه مسکن مهر بنا به دلایل مختلف باعث شده تا این 
روزها برخی از مقامات مسئول دولتی برای فرار از پاسخگویی و کم کاری در اتمام به موقع 
این پروژه هر بار دلایلی را مطرح کنند. حالا این بار برای عدم تحویل واحدهای مسکن 
مهر و عدم دریافت دفترچه اقساط مسکن مهر از سوی برخی متقاضیان بهانه جدیدی به 
دست دولتی ها و مقامات مسئول وزارت راه و شهرسازی داد تا این بار پیشنهادی برای 
تحویل زودتر واحدهای مسکونی از سوی متقاضیان و بازپرداخت اقساط به بانک مرکزی 
و سپس به مجلسی ها داده شود.حال اگر بخواهیم به پیشنهاد وزارت راه و شهرسازی و 
بانک مسکن توجه کنیم متوجه خواهیم شد که قرار بوده این پیشنهاد در قالب بند ۴ تبصره 
۱۱ لایحه بودجه سال ۱۴۰۱درج و سپس با لابی صورت گرفته با نمایندگانی که هنوز 
وارد این بحث نشده و از ان بی اطلاع هستند در بودجه سال آینده آنرا به قانون تبدیل کنند 
تا راهی برای فرار از قصورات و کم کاریها در خدمات زیر بنایی و روبنایی واحدهای مسکن 
مهر شود. چرا که متقاضیان مسکن مهر که این روزها واحدهای مسکونی خود را تحویل 
نمی گیرند و فروش اقساطی نمی کنند نبود خدمات زیربنایی و روبنایی را دلیل این عدم 
تحویل ها عنوان می کنند.این پیشنهاد در حالی به نفع بانک مسکن خواهد بود که بانک 
مسکن خط اعتباری مسکن مهر را با نرخ ۳.۲۳ درصد به بانک مرکزی پرداخت می کند 
در حالی که جریمه متقاضیان مسکن مهر طبق این بند باید با سود ۱۸ درصد به بانک 
برسد و مشخص نیست چرا باید مابه التفاوت این ۲ نرخ سود به جیب بانک مسکن برود.«

برخی کارشناسان حوزه مسکن نیز با اشاره به اینکه این بند لایحه بودجه می تواند زمینه 
فشار به مردم برای تحویل واحدهای نیمه تمام را ایجاد کند، می گویند: نمایندگان مجلس 
باید توجه کنند، این بند لایحه بودجه سال ۱۴۰۱ ضمانتی برای تکمیل پروژه مسکن مهر 

نیست و تنها زمینه فرار مسئولان از پاسخگویی را فراهم می کند.
یک مقام مسئول در سیســتم بانکی در این خصوص به خبرنگار بازار گفت: در این 
رابطه با وجود اینکه بند مذکور هنوز در مجلس شورای اسلامی بررسی و تصویب نشده 
و نمایندگان مردم به آن ورود نکرده اند، شرکت عمران شهر با ارسال نامه ای که قید آنی و 
بسیار مهم دارد از تصویب قریب الوقوع این بند یاد کرده خواستار اطلاع رسانی جریمه ۱۸ 
درصدی شدن تسهیلات مسکن مهر برای متقاضیانی که واحد خود را تحویل نگرفتند، 
شــده اند.آنطور که خبرها حکایت از آن دارد این است که ۱۰ هزار مسکن مهر دفترچه 
اقساط دریافت اما به دلیل نبود خدمات زیربنایی و روبنایی که قابلیت سکونت ندارند در 

معرض افزایش نرخ سود از ۴ درصد به ۱۸ درصد قرار گرفته اند.
علیرضا جعفری معاون وزیر راه و شهرسازی و سرپرست شرکت عمران شهرهای جدید 
در گفتگو با »بازار« در پاســخ به این پرسش که آیا افزایش نرخ سود مسکن مهر از ۴ 
درصد به ۱۸ درصد در سال آینده برای متقاضیانی که دفترچه اقساط دریافت نمی کنند 
جدی است گفت: مسکن مهر تعهداتی که در زمان خودش بوده بر اساس همان تعهداتی 
که قرارداد بسته شده است ادامه پیدا می کند.وی در پاسخ به این پرسش که گفته می 
شود برخی واحدهای مسکونی مهر در شهرهای جدید از سال آینده مشمول افزایش نرخ 
سود خواهند شد؟ افزود: در شهرهای جدید فعلا به این موضوع برخورد نکرده ایم و نسبت 
به این موضوع هم موافق نیستیم چرا که در هر صورت این تعهداتی که قبلا بر اساس 
شرایط زمان خود اتفاق افتاده باید بر اساس همان ادامه پیدا کند اما تسهیلات پروژه طرح 

نهضت ملی مسکن بر اساس الگوی قانون نهضت ملی مسکن همان ۱۸ درصد است.
اگر مجلســی ها به این پیشنهاد وزارت راه و شهرسازی و بانک مسکن روی خوش 
نشان دهند و آنرا تصویب کنند بر این اساس به استناد بند ۴ تبصره ۱۱ لایحه بودجه سال 
۱۴۰۱، مالکان واحدهای تکمیل شده مسکن مهر که دارای خدمات زیربنایی هستند، 
 موظفند تا پایان خرداد سال ۱۴۰۱ برای تبدیل تسهیلات دریافتی از بانک مسکن به 

تسهیلات  فروش اقساطی به بانک مسکن مراجعه کنند.
اگر این پیشنهاد مصوب و قانون شود مشکلات زیادی را برای متقاضیان مسکن مهر 
به وجــود خواهد آورد. چرا که در حال حاضر زمینه نارضایتی مــردم را به وجود آورده 
است، زیرا بسیاری از متقاضیانی که در قالب قرارداد، مسکن مهر خود را تحویل گرفتند، 
شرایط سکونت در واحدهای مسکونی را ندارند. به عبارت دیگر این واحدهای مسکونی 
در ســاختار قرارداد فروش اقساطی شده و مردم در حال بازپرداخت اقساط آن به بانک 
هســتند اما مشکلات گسترده ای نظیر نبود انشعابات آب، برق و گاز، وجود نخاله های 
ساختمانی، نصب نشدن تجهیزات حیاتی نظیر آسانسور برای ساختمان های بلند مرتبه و 

سایر مشکلات دیگر زمینه سکونت برای مردم را مهیا کرده است.
به نظر می رسد نمایندگان مجلس باید به این موضوع توجه کنند که این بند لایحه 
بودجه سال ۱۴۰۱ اگر قرار باشد به قانون تبدیل شود بسیاری از متقاضیان مسکن مهر را 
با مشکل مواجه می کند چرا که برخی از واحدهای مسکن مهر از نبود خدمات زیربنایی 
و روبنایی رنج می برند و دریافت دفترچه اقساط برای برخی از متقاضیان سخت و دشوار 
است.حال مشخص نیست که علیرغم اینکه هنوز افزایش نرخ سود وام مسکن مهر به 
تصویب مجلس نرسیده است چرا برخی از مقامات مسئول در وزارت راه و شهرسازی و 
بانک مسکن و حتی شرکت عمران شهرهای جدید با ابلاغ بخشنامه ای به استان ها و 

شرکتهای تابعه از افزایش نرخ سود وام مسکن مهر خبر می دهند؟

یک فعال سیاســی اصلاح طلب تاکید کرد: در قانون اساسی بر حقوق 
اساســی مردم از جمله آزادی بیان، حق انتخاب و تعیین سرنوشت در 
برهه های مختلف همچون انتخابات و راهپیمایی ها و... تاکید شده است اما 
مشاهده می کنیم تحقق همین خواسته ها با مشکلات جدی رو به رو است.

محمدجواد حق شــناس در گفت وگو با ایلنا، درباره این که امروز ۴۳ سال از انقلاب 
اســلامی می گذرد در این سال ها چقدر به آن شعارها و اهدافی که در ابتدای انقلاب 
مطرح شــد، عمل شده است؟ گفت: انقلاب اسلامی یک جنبش و حرکت همگانی 
بود که توسط عموم مردم ایران، قاطبه نخبگان و گروه های مرجع که در جامعه وجود 
داشتند، شکل گرفت، آنان دست به دست هم دادند تا یکی از اتفاقات مهم تاریخ معاصر 
را که آن سرنگونی یک حکومت بود که حداقل به ادعای خودشان چند هزار سال ریشه 
داشت شکل دهند. مردم در این جنبش خواست ها و مطالبات خودشان را برای رسیدن 
به این که چه اهدافی دارند، مطرح و  بیان کردند.این عضو حزب اعتماد ملی خاطرنشان 
کرد: انقلاب ایران در نوع خودش حداقل در نیمه دوم قرن میلادی بی سابقه است و اگر 
بخواهیم مقایسه ای انجام دهیم با انقلاب چین، روسیه و فرانسه که به عنوان انقلاب های 
بزرگ از آنها یاد می شود، قابل مقایسه است. وی ادامه داد: امروز نیاز است با مطالعه و 
پژوهش جدی بررسی شود که آیا با گذشت بیش از ۴۰ سال از روند انقلاب آن آرمان ها 
و اهدافی که بر اساس آن جنبش و حرکت مردم شکل گرفت، تحقق پیدا کرده است؟ 
آیا اهدافی که مطرح شد، در مسیر درستش بوده  یا خیر؟ مشخصاً با مطالعه و یک حساب 
سرانگشــتی اگر اهدافی که به خاطر آن جامعه دست به انقلاب زدند را دنبال کنیم، 
خواهیم دید مردمی که در متن انقلاب بودند و کسانی که در کادر رهبری و هدایتش 
بودند، عملًا به این امر اعتراف دارند متاســفانه فاصله جدی با آرمان های انقلاب که 
برایش بسیار زحمت کشیده شد و خون های فراوانی که ریخته شد وجود دارد. وی یادآور 
شد: هر انقلابی با خشونت و جان باختن انسان ها همراه است و انقلاب ما هم اگرچه در 
سطح وسیعی همراه با خشونت نبود اما از این قضیه مستثنی نبود و هزینه زیادی برای تحقق 
و پیروزی اش بر دوش انقلابیون تحمیل شد.این فعال سیاسی خاطرنشان کرد: امروز با 
گذشت سال های متمادی از انقلاب و فاصله گرفتن از سال های ابتدایی آن مشاهده می شود 
موانع و مشکلاتی پیش روی جامعه قرار گرفته است که کشور را از رسیدن به اهدافی که 
انقلاب و انقلابیون مطرح می کردند، دور کرده است و یک فاصله جدی داریم.وی ادامه داد: 
در باب فاصله گرفتن جامعه از اهداف انقلاب شاید بتوانیم به شعارها و خواسته های مردم که 
در قالب بیانیه هایی که صادر می شد، سخنانی که رهبر انقلاب در نجف و پاریس به عنوان 
اهداف انقلاب از آن یاد می کردند و یا در داخل کشور چهره هایی مثل آیّت الله منتظری، 
آیت الله  مطهری  و آیت الله بهشــتی و دیگر شخصیت های انقلابی آن زمان در قالب 

سخنرانی ها و یا راهپیمایی ها و یا بیانیه ها در طول راهپیمایی ها صادر می کردند، اشاره و  یک 
مروری کنیم.حق شناس با اشاره به آن که شعارهایی که آن زمان توسط مردم داده و بر در و 
دیوارهای شهر نوشته می شد، به ۲ بخش اساسی تقسیم می شد ند، گفت: یک بخش سلبی 
بود که اعلام می کردند چه چیزهای را نمی خواهند که شاید بتوان گفت این قسمت بخش 
آسان ماجرا بود و تکلیف هم مشخص بود؛ اما برای آن چیزی که به جایش مطرح و خواسته 
می شد، مشاهده می کنیم با مشکلات جدی رو به رو بودیم؛ به طور مثال هنگامی که درباره 
رفتن رژیم پهلوی و رفتن شاه و نه گفتن به شرق و غرب؛ تحت عنوان نه شرقی و نه غربی 
صحبت می کردند مباحث روشن بودند اما هنگامی که در حوزه هایی خواسته های را بیان 
می کردند که مهم ترین شان استقلال، آزادی و جمهوری اسلامی بود و جمهوریت به عنوان 
یکی از شاخصه هایی بود که بر نقش و جایگاه مردم تاکید می کرد، بسیار معانی گسترده ای 
وجود داشت. وی تاکید کرد: جمهوری اسلامی و جمهوریت در واقع یک شعار و راهبرد 
اصلی برای شکل حکومت بود و بر همین اساس رفراندوم جمهوری اسلامی در کمتر از 
۵۰روز بعد از پیروزی انقلاب در دهم، یازدهم و دوازدهم فرودین ماه سال ۵۸ به آرای مردم 
گذاشته شد و آنان آنچه را می خواستند و فضای انقلاب ایجاب می کردند، مطرح کردند. این 
فعال سیاسی اصلاح طلب افزود: خواسته های مردم در کمتر از ۴ یا ۵ ماه به ثمر نشست 
که سند قانون اساسی تدوین شــد و مردم با یک رفراندوم به آن رأی داده دادند و عملا 
آن خواسته هایی که در قالب شعارها، بیانیه ها، سخنرانی ها و یا تحرکاتی که در میان اقشار 
مختلفی از جمله دانشگاهیان، روشنفکران، نویسندگان، هنرمندان یک خواست عمومی 
شده بود، تبدیل به مهم ترین سند مورد توافق ملت شد که امروز عملا به عنوان یک سند 
مورد توافق بین حاکمیت و مردم اجرا می شود. اما در حال حاضر اگر نگاهی به همین سند 
ملی که قانون اساسی است، بیندازیم مشاهده خواهیم کرد که متاسفانه فاصله بسیاری بین 
وضعیت موجود و این سند که مورد توافق مردم است و  قرار بود اجرا و در سرنوشت مردم 
حاکم شود، وجود دارد.وی بیان کرد: در قانون اساسی بر حقوق اساسی مردم از جمله آزادی 
بیان، حق انتخاب و تعیین سرنوشت در برهه های مختلف همچون انتخابات و راهپیمایی ها 
و... تاکید شده است اما مشاهده می کنیم تحقق همین خواسته ها با مشکلات جدی رو به رو 
است. حتی در تعیین سرنوشت مردم که توسط انتخابات شکل می گیرد با محدودیت های 
جدی روبه رو شده است که با افزایش اختیارات برخی نهادها حقوق مردم به چالش کشیده 
شده و عملا فاصله جدی بین آرمان ها و خواسته ها و اهدافی که مستند، تدوین و مصوب 
شد و به رأی مردم هم رسید، دیده می شود. این فعال سیاسی اصلاح طلب تاکید کرد: اگر 
همین امروز هم بخواهیم می توانیم بر اساس قانون اساسی که هیچ اختلاف و دعوایی بر 
سر آن نیست و قرار بود در رویکرد تصمیم سازان ساری و جاری شود، اقدام کنیم اما متاسفانه 

گاهی بی توجهی به خواسته های مردم دیده می شود.

 عقب نشینی دولت
 از افزایش نرخ سود مسکن مهر

 معاون وزیر: قرارداد همانند تعهدات قبلی ادامه می یابد

 دست اندرکاران انقلاب هم اعتراف می کنند 
که با آرمان های اولیه آن فاصله داریم

حق شناس فعال سیاسی اصلاح طلب
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